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OR.RG.0002.7.2018-2023 

Protokół nr VII/2019 

VII Sesja Rady Gminy w dniu 6 maja 2019 r. 

obrady rozpoczęto 6 maja 2019 r. o godz. 16:00,                                                                                

a zakończono o godz. 16:56 tego samego dnia.  

Sesja miała miejsce w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Bartosz Biskup 

2. Justyna Dąbrowska 

3. Alina Frąckowiak 

4. Katarzyna Gomułkiewicz 

5. Tomasz Grabowski 

6. Jerzy Grześkowiak 

7. Jolanta Jóźwiak 

8. Kamila Kołacka 

9. Paweł Kurpik 

10. Zbigniew Łyszczarz 

11. Michał Marciniak 

12. Bartłomiej Mieloch 

13. Ewaryst Pankowski 

14. Marek Stroiwąs 

15. Ewa Wiatr-Gawlak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska otworzyła obrady VII sesji Rady Gminy 

Zaniemyśl oraz powitała przybyłych na sesję 
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Pani Przewodnicząca zanim przedstawiła porządek obrad wyjaśniła przyczyny dzisiejszej 

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zaniemyśl, zgodnie ze Statutem Gminy Zaniemyśl jest to 

sesja nadzwyczajna zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym, 

który brzmi w następujący sposób: 

 

„Na wniosek wójta lub co najmniej 1/4 ustawowego składu rady gminy przewodniczący 

obowiązany jest zwołać sesję na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 

wniosku. Wniosek o zwołanie sesji powinien spełniać wymogi określone w ust. 1                        

w zdaniu drugim.” 

 

dnia 26 kwietnia 2019 r. został złożony wniosek do Przewodniczącej rady Gminy Zaniemyśl 

o następującej treści, wniosek Wójta Gminy Zaniemyśl  

 

„Działając na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 506) wnioskuję o zwołanie sesji Rady Gminy Zaniemyśl 

w terminie określonym ustawą. Zwołanie sesji związane jest z koniecznością podjęcia 

uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej, której celem będzie analiza 

funkcjonowania „Wyspy Edwarda”. Wnoszę, by sesja Rady Gminy Zaniemyśl odbyła 

się według porządku obrad stanowiącego załącznik nr 1 do niniejszego wniosku. 

Zgodnie z art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym przekazuję projekt uchwały 

(zał. nr 2) zamieszczonej w pkt 7 porządku obrad.  

Z upoważnienia Wójta Gminy mgr inż. Bogdan Schwanke, zastępca Wójta” 

 

do tego wniosku został dołączony porządek obrad oraz uchwała dotycząca powołania Komisji 

doraźnej ds. funkcjonowania Wyspy Edwarda, myślę, że przed podjęciem uchwały Pan Wójt 

jeszcze powie nam kilka słów w tej kwestii 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad VII sesji Rady Gminy Zaniemyśl: 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

5. Informacje i zapytania Radnych. 
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6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej ds. funkcjonowania "Wyspy 

Edwarda". 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, na podstawie listy obecności oraz 

Radnych obecnych na sesji stwierdzam, że w obradach bierze udział 14 Radnych, co stanowi 

liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności Radnych 

stanowi załącznik nr 1) 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z VI sesji Rady Gminy Zaniemyśl.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał 

Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Łyszczarz 

 

4. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo 

• w okresie między sesjami wydałem dwa zarządzenie zmieniające budżet na 2019 

rok: 
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z dnia 23 kwietnia 2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                                 

i paragrafami:  

− kwotę 3.000,00 zł na opłacenie podatku Vat oraz składek do stowarzyszeń do których 

należy Gmina Zaniemyśl; 

− zmniejszono o kwotę 4.450,00 zł środki rezerwy ogólnej, którą przeznaczono na 

dofinansowanie ze środków własnych świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów; 

− zgodnie z potrzebami oświaty kwotę 1.005,00 zł na szkolenia i badania kontrolne 

pracowników; 

− kwotę 6.700,00 zł na realizację zadań zgodnych z Gminnym Programem Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz z programem przeciwdziałania 

narkomanii; 

− kwotę 1.000,00 zł na opłatę za dokonanie zgłoszenia wodnoprawnego. 

 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono: 

- na przeprowadzenie wyborów do Parlamentu Europejskiego kwotę 8.525,00 zł; 

- kwotę 180,00 zł na wypłatę zryczałtowanych dodatków energetycznych dla odbiorców 

wrażliwych energii elektrycznej oraz na koszty obsługi tego zadania; 

- kwotę 17.798,00 zł przeznaczoną na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej                      

o charakterze socjalnym dla uczniów. 

 

z dnia 30 kwietnia 2019 r., w którym dokonano przeniesień między rozdziałami                        

i paragrafami:  

- na wydatki związane z utrzymaniem Wyspy Edwarda kwotę 10.000,00 zł. 

 

Dodatkowo po stronie dochodów i wydatków wprowadzono: 

- środki w łącznej wysokości 354.119,35 zł na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w 

cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej przez producentów rolnych 

oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie jego zwrotu; 

- dotację z Powiatu Średzkiego na przeprowadzenie kursów z zakresu kwalifikowanej 

pierwszej pomocy dla członków ochotniczej straży pożarnej kwota 2.840,00 zł;  
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- dotację z Powiatu Średzkiego na realizację zadania z zakresu turystyki i krajoznawstwa, 

które Gmina Zaniemyśl będzie realizować na Wyspie Edwarda kwota 20.000,00 zł.  

 

• kolejne Zarządzenia, które wydałem w okresie międzysesyjnym to: 

 

1) Zarządzenie nr 36 z dnia 23 kwietnia 2019 roku w sprawie powołania składu osobowego 

komisji konkursowej do przeprowadzenia konkursu na stanowisko dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Śnieciskach, 

2) Zarządzenie nr 37 z dnia 23 kwietnia 2019 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Zaniemyśl na rok 2019; 

3) Zarządzenie nr 38 z dnia 23 kwietnia 2019 roku w sprawie zmiany zarządzenia nr 283 

Wójta Gminy Zaniemyśl z dnia 02 stycznia 2018r. (zmiana składu osobowego komisji), 

4) Zarządzenie nr 39 z dnia 30 kwietnia 2019 roku w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Zaniemyśl na rok 2019, 

5) Zarządzenie nr 40 z dnia 2 maja 2019 roku w sprawie zatwierdzenia konkursu na 

stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, 

6) Zarządzenie z dnia 2 maja 2019 roku w sprawie powierzenia stanowiska Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Śnieciskach, Wójt pogratulował Pani Dyrektor Beacie Świt                  

i życzył powodzenia w wypełnianiu swoich obowiązków w okresie najbliższych 5 lat 

 

• kolejne informacje - konkurs na dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury                         

w Zaniemyślu 

 

Dyrektorem Gminnego Ośrodka Kultury został pan Bartosz Godziewski ze Środy 

Wielkopolskiej, rozpocznie zwoją pracę od 13 maja 2019 roku 

 

• realizacja budżetu inwestycyjnego 

 

została zakończona budowa ulicy Średzkiej i Akacjowej w Zaniemyślu, czekamy na 

zgłoszenie do odbioru końcowego od Wykonawcy, myślę, że w najbliższych dniach złoży 

taki wniosek, jeżeli nie będzie żadnych usterek to inwestycję przyjmiemy i będziemy 

przygotowywać do zapłaty 

 



6 

 

• Zakład Gospodarki Komunalnej sp. z o.o. w Zaniemyślu 

Zakład w okresie międzysesyjnym, spółka wykonała 3 przyłącza wodociągowe, 2 przyłącza 

kanalizacji sanitarnej, wymieniła w okresie międzysesyjnym 50 sztuk wodomierzy                            

u odbiorców, usuwała awarie kanalizacji sanitarnej oraz wykonywała prace porządkowe na 

terenie Gminy Zaniemyśl 

• Dzień Flagi 

 

z okazji Dnia Flagi, 1 maja odbył się rajd rowerowy, trasa była 14-kilometrowa, uczestniczyło 

130 uczestników, przygotowani byliśmy na stu, zgłosiło się więcej osób, jeszcze rano 

dorabialiśmy numery, ogółem uczestnicy przejechali 3122 km, najmłodszy uczestnik tego 

rajdu, który przejechał 14 km, miał lat 5, a najstarszy 71, najwięcej okrążeń to było 6 okrążeń, 

które jeden z uczestników pokonał, a więc pokonał dystans 84 km, wszystkim, którzy 

przyczynili się do organizacji tego rajdu i pracowali w trakcie serdecznie dziękuję 

to wszystko jeśli chodzi o informacje dzisiejsze 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, również przyłączam się do gratulacji 

Pani Dyrektor, myślę, że Szkoła w Śnieciskach pod Pani rządami nadal będzie się tak pięknie 

rozwijać jak rozwija się do tej pory i życzę powodzenia  

5. Interpelacje i zapytania Radnych – nie złożono 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych, na poprzedniej VI sesji, dnia                        

17 kwietnia 2019 r., nie zgłoszono interpelacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej ds. funkcjonowania "Wyspy 

Edwarda". 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że zanim przejdziemy do 

omówienia tej uchwały poproszę Pana Wójta o kilka słów wyjaśnień 

Wójt, Szanowni Państwo, zdecydowałem się złożyć do Wysokiej Rady wniosek, mam 

nadzieję, że nie będę musiał dalej kontynuować trudnych rozmów i prac związanych                         

z Powiatem, a wszystko jest związane z Wyspą Edwarda, część z Państwa jest po raz 
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pierwszy w Radzie, tak więc myślę, że ta Komisja oceni od czasu przejęcia Wyspy Edwarda, 

w 2011 roku, co żeśmy wykonali, za jakie środki finansowe z budżetu, remonty żeśmy 

wykonali, inwestycje na Wyspie Edwarda, jak doszło do podpisania Porozumienia                             

z Powiatem Średzkim na użytkowanie pomieszczeń we wszystkich budynkach itd., to 

wszystko mamy w dokumentach zapisane, w każdym bądź razie na dzień dzisiejszy sytuacja 

jest taka, po wielu miesiącach rozmów, od grudnia, sytuacja jest nie unormowana, tak bym to 

określił, gdyż jak Państwo wiecie Powiat na swoich sesjach, jak Państwo oglądacie, 

przeprowadza postępowania co się wydarzyło i dlaczego się wydarzyło, a więc to co                        

w domku szwajcarskim, a więc o rozbiórkach tego wszystkiego co Gmina wykonała, gdyż na 

dzień dzisiejszy domek szwajcarski – okładziny ścian, podłogi, sufity, jest całkowicie 

rozebrany, a wszystko było zrobione, poza kuchnią i jednym sanitariatem, to już trwa ponad 

rok, jak zostało to rozebrane, a był to bodajże grudzień, jak się dowiedzieliśmy 2017 roku, a 

stwierdziliśmy 5 stycznia 2018 roku, na mój wniosek, poprosiłem Starostę, Prezesa 

Powiatowego Centrum Rozwoju, Wykonawcę, bo dowiedzieliśmy się, że była tam jakaś 

awaria wodociągowa i żeby też był w ramach gwarancji, to naprawił, po wpłynięciu  mojej 

Komisji nie było co oglądać, szukać przyczyn awarii, gdyż wszystko było rozebrane, 

wszystko było skute, nie było śladów jakieś tam awarii, oczywiście Pan Prezes Powiatowego 

Centrum Rozwoju 28 grudnia 2017 roku w piśmie, które u nas jest, zapewnił, że wszystkie 

prace związane z usunięciem awarii wodociągowej plus doprowadzenie do stanu użytkowania 

domek szwajcarski nie będzie obciążało Gminy Zaniemyśl, wszystko wykona Powiatowe 

Centrum Rozwoju, no i cierpliwie czekaliśmy, można powiedzieć, cały rok, na dzień 

dzisiejszy wiem, że nie ma dokumentacji aranżacji domku szwajcarskiego, a musi być ta 

dokumentacja zaakceptowana przez Konserwatora Zabytków, dopiero wówczas można 

wystąpić o pozwolenie na wykonanie tych wszystkich prac, no już nie mówię o tym, że 

trzeba, uważam, że to Powiat czy Powiatowe Centrum Rozwoju dzisiaj Powiatowe Centrum 

Inwestycyjne powinno mieć pieniądze na doprowadzenie do stanu używania obiektu i po 

ostatnich rozmowach staram się żeby podpisać ugodę między Gminą Zaniemyśl a Powiatem 

Średzkim, a w tej ugodzie chcemy zapisać koszty związane z przywróceniem stanu 

używalności domku szwajcarskiego bierze na siebie Powiat czy Powiatowe Centrum 

Inwestycyjne ale jeżeli do tego nie dojdzie to będę musiał wystąpić na drogę sądową, jeżeli 

będziemy występować na drogę sądową z Powiatem Średzkim to wówczas będzie jakiś 

przedmiot, wartość tego i żeby Sąd rozpatrzył sprawę musimy wnieść z budżetu nasz wkład, 

żeby Sąd zajął się tą sprawą i dlatego między innymi ta moja prośba, żeby Państwo się 

przyjrzeli, zobaczyli jak to rzeczywiście wygląda, jakie były uzgodnienia z Agencją, 
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ówczesną, Nieruchomości, dziś jest to inaczej, ta instytucja się nazywa, chodzi o to żebyście 

mieli świadomość co zgromadziliśmy przez te lata w naszych dokumentach, jaka była 

korespondencja z Powiatem, z Powiatowym Centrum Rozwoju, żebyście też wyrobili sobie 

zdanie czy my tutaj popełniliśmy jakieś, a uważam, że nie, błąd, po prostu porządzono się bez 

zgody właściciela czego dowodem jest mandat, który Konserwator Zabytków w wysokości   

10 tys. złotych przekazał do zapłaty Powiatowemu Centrum Rozwoju za niezgodne z prawem 

budowlanym, szczególnie zabytków, rozebrano, a rozbiórka wewnątrz też musi być zgoda 

Konserwatora, te okładziny ścienne i podłogi i można powiedzieć w 80% domek szwajcarski, 

dlatego taka maja prośba żebyście Państwo spojrzeli obiektywnie na wszystko co 

zgromadziliśmy i żebyście Państwo też mieli wiedzę w tym temacie, to tyle, dziękuję  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie i Panowie Radni otrzymaliście 

razem z zaproszeniem projekt uchwały, myślę, że w tej chwili jest czas żeby jeszcze 

ewentualnie podyskutować nad formą tej uchwały,  

 W dyskusji wzięli udział: 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, chodzi o § 5 „Komisja zakończy pracę 

w terminie do dnia 30 czerwca 2019 roku i przedłoży Radzie Gminy Zaniemyśl sprawozdanie 

z działalności”, mam pytanie do Radcy Prawnego – czy można byłoby to zapisać bardziej 

ogólnie „Zakończenie prac Komisji nastąpi po przedłożeniu Radzie Gminy Zaniemyśl 

sprawozdania z działalności", nie określając dokładnie daty końcowej, bo możemy                         

w trakcie pracy napotkać na różne przeszkody,  w związku z tym Rada będzie starała się jak 

najszybciej to rozpatrzyć, aczkolwiek elementem finalnym będzie sprawozdanie i może to 

sprawozdanie przedłożone Radzie będzie końcem pracy tej Komisji, czy tak by mogło zostać, 

zmieniamy? 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

projektodawcą tej uchwały jest Pan Wójt w związku z powyższym uważam, że jakieś 

przesłanki leżą ku temu żeby ten termin zakończenia prac Komisji był realizowany tutaj                    

z datą 30 czerwca 2019 roku, ja mogę tylko powiedzieć tyle, że prawdo podobnie chodzi tutaj 

o sprawy dotyczące urealnienia zorganizowania jak najszybszego funkcjonowania tej Wyspy, 

być może z tego względu projektodawca zdecydował się na taki termin, a drugiej strony chcę 

też powiedzieć, Pani Przewodnicząca, sprawy dotyczące regulacji zakończenia tych prac 
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Komisji leżą w gestii Państwa, Rady, Wójta i ten termin może być tutaj swobodnie 

negocjowany dalej 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, czy trzeba go określić terminowo czy  

tak jak zaproponowałam „Zakończenie prac Komisji nastąpi po przedłożeniu Radzie 

Gminy Zaniemyśl sprawozdania z działalności" 

Radca Prawny Marek Grzelak, Pani Przewodnicząca, określenie daty jest określeniem 

ostrym, natomiast takie określenie, które ewentualnie tu Pani rozpatruje jest określeniem 

poprzez zdarzenie, bo nie ma charakteru ostrego, więc tutaj mogą istnieć jakieś tam, 

powiedzmy, rozbieżności co do rozumienia, ale przez zdarzenie też może być określony  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, moja propozycja jest związana z tym, 

że nie wiemy jakie dokumenty, czy będziemy musieli zwrócić się również do Powiatu                       

o jakieś dokumenty i czas, w związku z tym takie restrykcyjne określenie terminu 30 czerwca 

może być trudne do zachowania, Panie Wójcie czy można to zmienić? 

Wójt, Szanowni Państwo, oczywiście nie upieram się żeby to było 30 czerwiec, jestem 

świadomy, że jest to gorący okres, bo i ocena wykonania budżetu za 2018 rok, do tego 

dochodzi jeszcze raport o stanie Gminy, po raz pierwszy jeżeli chodzi o samorząd, wymaga to 

wielu spotkań od Państwa, żeby się z tymi wszystkimi dokumentami zapoznać przed sesją 

pod koniec czerwca, ja Szanowni Państwo, powiem tak, oczywiście to jest mój pogląd, że 

wszystkie dokumenty są u nas a czy w Powiecie czy w Powiatowym centrum Rozwoju czy                  

w Powiatowym Centrum Inwestycji są jakiekolwiek dokumenty, które my posiadamy to mam 

wiele nieraz wątpliwości, gdyż często zwracamy się o dokumenty, które zostały im 

przekazane w formie oryginałów okazuje się, że gdzieś im tam zaginęły, gwarantuję Państwu, 

że wszystko co u nas jest zgromadzone jest w jednym segregatorze i datami wszystko po kolei 

jak to wszystko przebiegało, trochę tego jest, ale myślę, że Pani Kierownik wszystko Państwu 

przedstawi, Pani Basia Cukrowska, która od samego początku, od podpisania aktu 

notarialnego, przy tej sprawie była i wszystkie dokumenty, tak się umówiliśmy, będzie 

gromadziła, niezależnie od tego, że niektóre dokumenty są w innych referatach, ale wszystko 

do niej trafia, żeby wszystko po kolei było poukładane, oczywiście kwestia jak długo to 

będzie przedstawiane Państwu, żebyście wyrobili sobie zdanie na ten temat, tutaj nie będę się 

wypowiadał, my byliśmy w Powiecie ze wszystkimi dokumentami, żeby zapoznać Zarząd                 

i Starostę, uważaliśmy, że powinni mieć te dokumenty, ksero dokumentów zabraliśmy ze 
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sobą, przedstawialiśmy dokumenty, o każdym wspominaliśmy, spotkanie trwało od 14:00 do 

17:30 i wszystko zostało wyłożone i tak sobie wyobrażam, że tak będzie, oczywiście 

będziecie Państwo też zadawać pytania, reasumując, ja się nie upieram, ale mamy czerwiec, 

mamy lipiec, sierpień, to jest okres wakacyjny, a ja bym chciał, żeby, bo jeżeli Powiat i Pan 

Starosta nie podpisze ze mną ugody czy w jakiejś innej formie pisemnej, że tak przyjmują to 

na Siebie to nie będę czekać jeszcze wiele miesięcy na to, żeby zwrócić się do Sądu, żeby 

rozstrzygnął sprawę, kto ma rację, Pan Starosta przyznaje mi rację, ale mówi, że nie mam 

podstaw, skoro było podpisane Porozumienie miedzy Powiatem a Gminą Zaniemyśl, zmieniła 

się władza, zmienił się Zarząd, ale jest ciągłość, ta ciągłość samorządu powinna być, bo też 

sobie Państwo nie wyobrażacie, że ja odchodzę ze stanowiska Wójta i wszystkie 

zobowiązania, które bym podjął w imieniu Gminy Zaniemyśl, po uchwałach Rady, nie mają 

ciągłości, gdy przychodzi następny organ wykonawczy, Wójt Gminy Zaniemyśl i tak samo 

uważam tak to powinno być jeżeli chodzi o Powiat, jeżeli Pani Przewodnicząca chce, żeby to 

było mniej drastycznie, termin, proszę bardzo ja nie mam nic przeciwko temu tylko mam 

prośbę do Komisji, do tych osób, które będą, żeby znalazły, minimum dwa może trzy dni, ale 

nie całe tylko ileś godzin, żeby jak najszybciej przepracować ten temat 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że Komisja będzie się starała się 

sprawnie pracować, ale wnoszę wniosek formalny o zmianę § 5, żeby brzmiał następujący 

sposób „Zakończenie prac Komisji nastąpi po przedłożeniu Radzie Gminy Zaniemyśl 

sprawozdania z działalności" 

Radny Tomasz Grabowski, mam pytanie odnośnie terminu, może być też ryzyko, że jeżeli 

nie określimy ostatecznego terminu to praktycznie w nieskończoność może się toczyć 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że osoby, które tutaj zapisały się 

do tej Komisji są świadome tego, że trzeba pracować sprawnie, szybko, chodzi o to, że może 

się coś takiego zdarzyć, niezależnego od nas, że nie będziemy mogli się zapoznać                              

z dokumentami do tego 30 czerwca a powiedzmy do 2 lipca i dlatego to jest dla nas ważne 

Radny Tomasz Grabowski, ustalmy to 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, wydaje mi się, że te wątpliwości dotyczące terminu pracy 

Komisji one mogą wynikać z tego, że dosyć miękko jest określony cel pracy Komisji, mamy 

w tytule analiza funkcjonowania, w uzasadnieniu – niezadawalający stan Wyspy i tak do 
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końca wciąż nie wiadomo jaki jest konkretny cel i w związku z tym, że nie wiadomo czego 

trzeba szukać to też nie wiadomo ile na to będzie potrzeba czasu no, bo niezadawalający stan 

to jest wieloznaczne określenie, każdego co innego może nie zadawalać, Pan Wójt z drugiej 

strony dosyć jasno określił co nie zadawala tutaj właśnie organ wykonawczy i teraz jest 

pytanie skoro są jasno określone te punkty sporne w zwadzie z Powiatem to do czego jest 

potrzebne właśnie to stanowisko Rady czy nie można po prostu egzekwować Porozumienia, 

które jest zawarte i pewnie są jakieś zapisy dotyczące wykonywania obowiązków 

Wójt, Szanowni Państwo, rzeczywiście dla mnie jako wnioskodawcy najważniejszym celem, 

żeby ta Komisja powstała było stwierdzenie, że Gmina działała zgodnie z prawem, podpisała 

Porozumienie i chodzi o to, żeby ta Komisja z dokumentów, które posiadam stwierdziła, albo 

nie, ale mam nadzieję, że stwierdzi, że Powiat Średzki przez Powiatowe Centrum Rozwoju 

przez inne decyzje zarządzających niezgodnie z prawem rozebrał wewnątrz domek 

szwajcarski, który był przez Gminę Zaniemyśl wyremontowany, zmodernizowany i tyle, 

oczywiście przy okazji prac możemy Państwa zapoznać, tę Komisję zapoznać, co się 

wydarzyło, oczywiście to nie będzie trwało bardzo długo, od momentu przejęcia jaki był stan 

obiektu, jak żeśmy wyremontowali, jaką infrastrukturę pobudowali, żeby też miała ta Komisja 

wyobrażenie co przez te lata od 2011 roku się wydarzyło, dla mnie celem jest głównym to, że 

tak, Gmina Zaniemyśl podpisując Porozumienie zapisała w tym Porozumieniu, że wszelkie 

remonty, nakłady itd. musi być odrębną umową z Gminą Zaniemyśl, Powiat musi sobie 

określić, nie było żadnej umowy, rozebrano a dzisiaj Powiat ma wątpliwości mniejsze czy 

większe, żeby ten domek szwajcarski przywrócić do użytkowania i tylko o to mi chodzi, 

Państwo sobie w Komisji wyrobicie zdanie czy Gmina ma rację, że powinien Powiat 

doprowadzić do użytkowania domek szwajcarski czy też nie, nie daj „Boże”   

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, ewentualnie jakieś decyzje właśnie Pana Wójta będą 

uzależnione od tego raportu, który przedstawi rada Gminy  

Wójt, Szanowni Państwo, ja to tak mówiłem może, że jeżeli w tym okresie czasu Komisja 

będzie pracowała, nie dojdziemy do porozumienia z Zarządem, panem Starostą i Zarządem 

Powiatu to kolejnym moim krokiem będzie wstąpienie na drogę sądową i wtedy myślę, że za 

Państwa, dla Komisji, całej Rady nie będzie szokujące, gdy wystąpi jakieś roszczenie 

finansowe, żeby wnieść ten wkład do Sądu, że tak Gmina ma rację i musimy w budżecie 

wygospodarować jakąś kwotę, żeby Sąd rozpatrzył ta sprawę, za czym optuje Pan Starosta, 

nie wiem dlaczego, ale też optuje, żeby iść do Sądu, może będzie ugoda, jak będzie ugoda to 
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Powiat się zobowiąże, ze będzie wydatkował środki finansowe z Powiatu na to, żeby 

doprowadzić do użytkowania domek szwajcarski i tylko o to mi chodzi, trudno sobie 

wyobrazić Szanowni Państwo, że, wielu z Państwa jest po raz pierwszy, nie znacie jak to 

przebiegało, te remonty jeszcze w poprzedniej kadencji też tak było, chodziło mi o to, 

żebyście Państwo zapoznali się z całokształtem sprawy, wyrobić sobie zdanie, żeby nie było 

potem wątpliwości, że Wójt znowu na coś naciąga Radę i budżet Gminy 

Radny Tomasz Grabowski, Panie Wójcie mam takie pytanie, tak jak mówiłem wcześniej 

trochę w nieruchomościach pracuję, jeżeli jest podpisana umowa, informuje dwie strony                   

o obowiązkach itd. i jedna ze stron się nie wywiązuje to jest przyczynek do rozwiązania 

umowy, bo wiem, że pójście do Sądu nie jest jednoznaczne z tym, że Powiat tą umowę będzie 

miał wypowiedzianą  

Wójt, Szanowni Państwo, my nie mamy umowy podpisanej tylko mamy Porozumienie 

podpisane, w tej chwili przez Prezesa Powiatowego Centrum Inwestycji, to jest ta spółka 

nowa po PCR-e, jest podważone to Porozumienie, chcą żebyśmy zawarli to Porozumienie 

aktem notarialnym, już się w tym kierunku skłaniamy, aby podpisać akt notarialny, żeby to 

Porozumienie było Aktem jakieś tam umowy itd., gdyż rozważają wszystkie kwestie prawne, 

to też bierzemy pod uwagę, pewne sugestie, bo niestety nie chcę nikogo obrażać, ale 10 

prawników to 10 różnych wersji jest i też z tym się borykamy, kto mówi zgodnie z prawem a 

kto nie, zerwać Porozumienie to nie jest tak, Szanowni Państwo, oczywiście mamy podstawę  

Radny Tomasz Grabowski, ja nie sugeruję zerwania, jeżeli jest to Porozumienie zawarte czy 

umowa, cokolwiek, to mówi, że w pewnych warunkach, sytuacjach takie porozumienie, 

umowę można zerwać, wypowiedzieć groźbą kary  

Wójt, tak, można by było, ale zawsze mam świadomość, że podpisaliśmy umowę, 

porozumienie na okres 10 lat, te 10 lat czy umowa dzierżawy itd. jest na 10 lat, to ten, który 

podpisuję tą umowę w Gminach i druga strona, że zainwestuje, że prowadzi jakąś działalność 

gospodarczą, która przynosi mu przychody i w ciągu tych 10 lat te nakłady, które poczynił 

powinny mu się zrekompensować, jeżeli ja zerwał bym wcześniej to mogłaby być „piłeczka” 

z drugiej strony, że zerwano niezgodnie z prawem i zapisami porozumienia umowy i żądanie 

odszkodowania przez to, że skrócono przedmiot porozumienia, ja nie mówię, że tak będzie  
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Radny Tomasz Grabowski, patrząc na to co Pan mówi to nie można wypowiedzieć umowy 

nawet jak zdemolują cały, rozbiorą do podstaw aż do fundamentów, bo obowiązuje 

porozumienie 

Wójt, nie, tak to nie, oczywiście można powiedzieć, że, a czemu Gmina nie zareagowała 

wcześniej, zareagowaliśmy jak tylko usłyszeliśmy, mieszkańcy Zaniemyśl, bo to była późna 

jesień, grudzień, dowiedzieliśmy się, ze coś się dzieje na Wyspie Edwarda i od razu była                  

z mojej strony reakcja i żeśmy wpłynęli, to się okazało, że już tam jest wszystko rozebrane, 

zresztą stwierdził też Konserwator, taki dokument, protokół też mamy, oczywiście 

zakładamy, Szanowni Państwo, że jeżeli ta współpraca z Powiatem nie będzie się dobrze 

układała, dojdziemy do porozumienia w sprawie domku szwajcarskiego, że przygotują                        

i zrobią i Powiat wystąpi, żeby rozwiązać porozumienie, ja już teraz po tych przypadkach 

jestem gotowy, żeby to porozumienie rozwiązać i gwarantuję, że znajdziemy operatora na 

Wyspę, który będzie tam prowadził działalność gospodarczą ale będziemy mieli z nim tutaj 

bliższy kontakt a nie przez spółkę, w tej chwili jest podmiot trzeci, bo dwa lata, przypomnę, 

to działalność gospodarczą na Wyspie prowadziło Powiatowe Centrum Rozwoju, dopiero                

w 2017 roku, po sezonie co Państwo słyszeliście, że coś tam nie było nabijane na kasy itd., 

wszedł podmiot trzeci, ale teraz w tej chwili możemy się tutaj zastanawiać jaki kierunek 

obierzemy, najważniejsze dla mnie żeby uregulować, jest początek kadencji, te sprawy 

związane z domkiem szwajcarskim, a co dalej to wszystko jest przed nami  

Radny Tomasz Grabowski, ryzyko jest takie, że jeżeli faktycznie pójdziemy z nimi do Sądu, 

jedna ze stron wygra, druga będzie się odwoływać to domek szwajcarski przez najbliższe 

kilka lat będzie tak naprawdę stał pusty i nie będzie użytkowany przez mieszkańców ani gości 

Wójt, może być takie rozwiązanie, mam nadzieję, że wkrótce dojdziemy do porozumienia, bo 

myślę, że będzie taka możliwość jak wspomniałem, zawarcia ugody w Sądzie między 

Powiatem a Gminą to też będzie dla nas dobre rozwiązanie, że Powiat się zobowiązuje                   

w ugodzie do przywrócenia do używalności domku szwajcarskiego, mi naprawdę, Szanowni 

Państwo, zależy tym bardziej, że to jest jedyny obiekt zabytkowy na Wyspie          

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, gdybym spróbowała doprecyzować ten niezadawalający 

stan Wyspy to sprowadza do stanu domku szwajcarskiego, to nas niepokoi, że ten domek jest 

niedostępny, a niedostępny jest dlatego, ze jest wyburzony, rozebrany, chodzi o stan tego 

obiektu 
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Wójt, tak o to chodzi  

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, Panie Wójcie myślę, że mieszkańców 

jeszcze interesuje to, że np. nie działa prom, który jest również obsługiwany przez Powiat, że 

istnieje niezadawalająca liczba imprez takich nie gastronomicznych, a typowo kulturalnych, 

rozrywkowych, to też jest związane z funkcjonowaniem tej Wyspy Edwarda 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz,  że jest po prostu niedostępna, że jest zamknięta, to jest 

niezadawalające   

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, właśnie, że jest zamknięta, myślę, że 

oprócz tego domku szwajcarskiego jeszcze są pewne inne elementy, które też nam się jako 

Radnym i mieszkańcom nie podobają 

Wójt, proszę Komisję, żeby też tymi sprawami, które Państwa bulwersują itd. też jakaś 

zmianka w protokołach była czy w rozmowach jak będzie przedstawiciel Powiatu czy ten 

operator, który jest na Wyspie, dlaczego tak się dzieje, wszystko jest możliwe do określenia 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, myślę, że przejdziemy teraz do 

głosowania mojego wniosku formalnego zmianę § 5, który zaproponowałam jego brzmienie 

„Zakończenie prac Komisji nastąpi po przedłożeniu Radzie Gminy Zaniemyśl sprawozdania                      

z działalności" 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz, może skorzystam z tego, bo też może dany wniosek 

alternatywny tu według propozycji Radnego Grabowskiego, z dopiskiem, że nie później niż  

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosku formalnego złożonego przez Przewodniczącą Rady Gminy Justynę Dąbrowską 

wniosek dotyczy - zmiany zapisu paragrafu 5, projektu uchwały w sprawie podjęcia uchwały, 

w sprawie powołania komisji doraźnej ds. funkcjonowania "Wyspy Edwarda" - treść zmiany 

paragrafu 5 „Zakończenie prac Komisji nastąpi po przedłożeniu Radzie Gminy 

Zaniemyśl sprawozdania z działalności" 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Katarzyna Gomułkiewicz, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Michał Marciniak 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Łyszczarz 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, jeszcze dopowiem, że skład osobowy 

tej Komisji został wyłoniony w drodze konsultacji, swoją wolę Radni zgłaszali do 

Przewodniczącej Rady za pomocą poczty elektronicznej, a także jest lista obecności, lista 

osób, które zadeklarowały udział w pracach Komisji doraźnej w sprawie funkcjonowania 

Wyspy Edwarda, myślę, że w tej sytuacji zostanie odczytana cała uchwała i dopiero później 

nastąpi głosowanie 

treść projektu uchwały odczytała Sekretarz Gminy, Pani Marta Tomys 

Głosowano w sprawie: 

podjęcia uchwały w sprawie powołania komisji doraźnej ds. funkcjonowania "Wyspy 

Edwarda" 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Bartosz Biskup, Justyna Dąbrowska, Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz 

Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Kamila Kołacka, Paweł Kurpik, Michał 

Marciniak, Bartłomiej Mieloch, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak 

NIEOBECNI (1) 

Zbigniew Łyszczarz 
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Uchwała nr VII/58/2019 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, tak jak powiedziałam wcześnie, ta 

doraźna Komisja będzie się starała pracować bardzo sprawnie, bo wiemy, że jest to problem 

ważny, bardzo ważny, zwłaszcza, że zaczyna się sezon wakacyjny i tutaj Komisja, myślę, że 

będzie pracowała z całych swoich sił, jak najszybciej 

 

8. Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska, rozpocznę od informacji bieżących, 

jutro, to jest 7 maja o godzinie 16:00 w strażnicy OSP Zaniemyśl odbędą się konsultacje 

dotyczące przebiegu drogi S11, to już mówiłam na ostatniej sesji, bardzo proszę tych, którzy 

są zainteresowani przebiegiem drogi S11, zwłaszcza korytarza trzeciego, po to żeby przyszli                

i wyrazili swoją opinię, z tego co jest nam wiadome na tym spotkaniu będzie można właśnie 

te swoje opinie przekazać i również dwa tygodnie po tym spotkaniu również będzie można 

przekazać je do Generalnej Dyrekcji, Stowarzyszenie ZIEMIA ZANIEMYSKA zaprasza 18 

maja na godzinę 19:00 na NOC MUZEÓW do Gminnej Izby Pamięci, tak jak było w uchwale 

zapisane po dzisiejszej sesji odbędzie się pierwsze posiedzenie Komisji doraźnej, proszę 

członków o pozostanie również proszę o pozostanie członków Komisji Budżetowo-

Gospodarczej, Oświaty i Kultury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, które te Komisje również 

w swoich planach pracy mają funkcjonowanie Wyspy Edwarda, w związku z tym 

porozumiemy się jak będzie wyglądała ta współpraca tych czterech Komisji 

 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Justyna Dąbrowska zamknęła VII sesję Rady Gminy 

Zaniemyśl.  

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Justyna Dąbrowska 

Przygotował(a): Barbara Madajczak 
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